
06.02 Κλίση ουσιαστικών 

 

Γνωρίσματα των ουσιαστικών 

Το κάθε Ουσιαστικό μπορεί να ανήκει σε ένα από τα τρία γένη : το 

αρσενικό, το θηλυκό και το ουδέτερο. 

 

Τα ουσιαστικά έχουν δύο αριθμούς   

Τον Ενικό αριθμό και τον Πληθυντικό αριθμό. Υπάρχουν όμως και 

ουσιαστικά που εμφανίζονται μόνο στον ενικό ή μόνο στον πληθυντικό αριθμό. 

 

Δικατάληκτα και Τρικατάληκτα Ουσιαστικά : 

Τα Ουσιαστικά διακρίνονται σε σχέση με τις καταλήξεις τους σε κάθε 

αριθμό σε Δικατάληκτα και Τρικατάληκτα. 

Δικατάληκτα είναι όσα ουσιαστικά έχουν δυο διαφορετικές 

καταλήξεις σε κάθε αριθμό και στις τρεις βασικές πτώσεις πχ.: 

Ενικός αριθμός : Ονομ. ο μήνας Γεν. του μήνα Αιτ. :τον μήνα  

Πληθυντικός αριθμός : Ονομ. οι μήνες Γεν. των μηνών Αιτ. τους μήνες 

• Τρικατάληκτα είναι όσα ουσιαστικά έχουν τρεις διαφορετικές 

καταλήξεις σε κάθε αριθμό και στις τρεις βασικές πτώσεις π.χ.: 

Ενικός αριθμός : Ονομ. ο φίλος Γεν. του φίλου Αιτ. : τον φίλο 

Πληθυντικός αριθμός : Ονομ. οι φίλοι Γεν. των φίλων Αιτ. τους φίλους 

 

Ισοσύλλαβα και Ανισοσύλλαβα Ουσιαστικά : 

Τα Ουσιαστικά διακρίνονται επίσης σε σχέση με τον αριθμό των 

συλλαβών τους σε Ισοσύλλαβα και Ανισοσύλλαβα.\Ισοσύλλαβα 

Ουσιαστικά είναι όσα έχουν τον ίδιο αριθμό συλλαβών στις 

βασικές πτώσεις του ενικού και του πληθυντικού αριθμού. 

Ανισοσύλλαβα Ουσιαστικά είναι όσα έχουν διαφορετικό αριθμό 

συλλαβών στις βασικές πτώσεις του ενικού και του πληθυντικού 

αριθμού. 



Τα Δικατάληκτα Ουσιαστικά διακρίνονται σε Ισοσύλλαβα και 

Ανισοσύλλαβα ενώ όλα τα Τρικατάληκτα Ουσιαστικά είναι 

Ισοσύλλαβα. 

 

Οξύτονα, Παροξύτονα και Προπαροξύτονα Ουσιαστικά : 

Τα Ουσιαστικά κατατάσσονται ακόμη σε Οξύτονα, Παροξύτονα και 

Προπαροξύτονα. 

Οξύτονα Ουσιαστικά λέγονται όσα τονίζονται στη λήγουσα. 

Παροξύτονα Ουσιαστικά λέγονται όσα τονίζονται στην 

παραλήγουσα. 

Προπαροξύτονα Ουσιαστικά λέγονται όσα τονίζονται στη 

προπαραλήγουσα. 

 

Ουσιαστικά κοινού γένους 

Ορισμένα ουσιαστικά, που δηλώνουν κυρίως πρόσωπα που ασκούν 

κάποιο επάγγελμα/δραστηριότητα, έχουν κοινό γένος (αρσενικό και 

θηλυκό). Τέτοια είναι τα: 



Α. Ουσιαστικά σε -ης (πληθ. σε -εις) που προήλθαν από επίθετα π.χ. συγγενής, 
ευγενής, ασθενής 

Β. Ουσιαστικά σε -ας (πληθ. σε -ες) π.χ. μάρτυρας, ταμίας 

Γ. Ουσιαστικά σε -ης (πληθ. σε -ες) π.χ. βουλευτής, δημότης 

Δ. Ουσιαστικά σε -ος (πληθ. σε -οι) π.χ. ηθοποιός, δικηγόρος 

Ε. Ουσιαστικά σε -έας (πληθ. σε -εις) π.χ. συγγραφέας, διερμηνέας 

 

Έναρθρα και Άναρθρα Ουσιαστικά 

Τα ουσιαστικά συνοδεύονται συνήθως από οριστικά άρθρα: π.χ. ο 

άνθρωπος, η γυναίκα, το παιδί. Τότε τα ουσιαστικά αυτά λέγονται έναρθρα 

(δηλαδή εκφέρονται μαζί με τα άρθρα). 

Κάποιες φορές, όμως, το οριστικό άρθρο μπορεί να παραλειφθεί από τα 

ουσιαστικά. Τότε αυτά λέγονται άναρθρα ουσιαστικά, δηλαδή ουσιαστικά 

χωρίς άρθρα: π.χ. Ξέχασε αδέλφια και γονείς. (Εννοείται τα αδέλφια του και 

τους γονείς του). 
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